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1. 2022/23 õa tegevusaruande kooskõlastamine
KUULATI:
K.  Rinaldo: Kas  kõik  on  tutvunud  tegevusaruandega  (lisatud)?  Kas  on  küsimusi?  Minule
ettepanekuid ei tulnud. Annab kiire ülevaate muutustest võrreldes eelmise aastaga.
K. Vaabel: Kas võime lugeda kooskõlastatuks? Kõik nõus.

OTSUSTATI:
1.1. Lugeda 2022/23 õa tegevusaruanne kooskõlastatuks.

2. Laste arvu suurendamine 2023/2024 õppeaastal Lepatriinude ja Krõllide rühmas
KUULATI:
K. Vaabel: Kuulame ära lapsevanema pöördumise, arutame ja hääletame vajadusel Lepatriinude
ja Krõllide rühmas laste arvu tõstmist uuesti. 
K. Rinaldo: Lapsevanem helistas mulle ja küsis, kas oleks võimalik panna tema laps samuti
teiste  koolieelikutega  kokku,  sest  muidu ta  äkki  ei  saa kooliks  piisavat  ettevalmistust.  Mina
rahustasin teda,  et  laps seetõttu  millestki  ilma ei  jää ja  saab kindlasti  piisava ettevalmistuse.
Ütlesin, et laste arvu rühmas kinnitab hoolekogu ja rühm on täis. Järgmise kõne tegi lapsevanem
valda  ja  peale  seda  palus  vald  hoolekogus  teema  uuesti  läbi  arutada.  Täna  lõuna  ajal  tuli
lapsevanemalt kiri (loeb ette).
Hetkel on Lepatriinude rühmas 18 ja Krõllide rühmas 19 last.
K. Juhanson: Lepatriinudes ei saagi rohkem olla, sest rühmas on erivajadusega laps, kes täidab
kolm kohta.
K.  Rinaldo:  Tõsi.  Hoolekogu  otsusega  saab  lapsi  rühma  panna  ka  24.  Kui  arvestame,  et
mõlemas rühmas on üks erivajadusega laps, kes võtab kolme lapse koha, saaksime Lepatriinude
rühma panna maksimaalselt 22 last ja Krõllidesse samuti 22 last. Sellisel juhul saaksime kõik
koolieelikud õigesse vanuserühma. Kuna suve jooksul on lapsi neis rühmades vähemaks jäänud,
tuleks reaalselt neisse rühmadesse lapsi Lepatriinudesse 20 ja Krõllidesse 21.



M. Laas: Paljudes lasteaedades tehakse segarühmi kui rühmad on täis.
K. Rinaldo: Olen nõus.
E. Sillaots: Mina ja minu laps oleme olnud sarnases olukorras ning ma tegelikult mõistan selle
lapsevanema muret. Vahetada elukohta, sattuda üheks aastaks rühma ühtede lastega ja siis kooli
minnes saada taas täiesti uued lapsed. Minu jaoks ei olnud see ka hea mõte.
M. Laas: Kooli minnes ei pruugi laps saada ühte klassi samade lastega, kellega ta ühes rühmas
käis. See aeg on nagunii uus, huvitav, veidi hirmutav ja sisse elamist vajav. Kolimise tõttu on
neil lastel vaja nagunii tutvuda nii uute laste kui ka selle linnaga ning leida uusi sõpru.
K. Rinaldo: Koolimaja ruumid on palju suuremad kui lasteaia omad. Seal oleks ruutmeetrite
järgi ruumi 27 lapsele. Magamistuba on eraldi. Lasteaia ruumidesse ei mahu juba ruutmeetrite
järgi üle 20.
M. Laas: Aga mis õpetajate koormusest saab kui need neli last ümber tõstetakse? Kui palju lapsi
siis sinna vanasse rühma jääb?  16 last. Me koormame laste arvu poolest ühe rühma siis üle ja
teisel on lihtsam, sest riiklik norm on 20.
K. Rinaldo: Ühe vanusega lapsi ühes rühmas korraga õpetada on lihtsam kui eri vanusega. See
annab õpetajale hulga lisatööd. Loomulikult saaksid nad sellega hakkama, aga kas on otstarbekas
lasta ühel rühmal teha eri vanuses laste jaoks eraldi nädalaplaan, kui tegelikult oleks võimalik
neid lapsi õpetada teiste omavanustega koos.
Mina  nende  laste  pärast  ei  muretse,  sest  nad  ei  jää  millestki  ilma,  aga  ma  reageerisin
lapsevanema murele. Kui me võtame täna vastu otsuse tõsta laste arvu, siis see peaks olema
kõigi, mitte vaid selle ühe lapse kohta. Muidu võib tekkida olukord, kus homme kirjutab mulle
sama murega järgmine lapsevanem.
A. Metsasalu: Kas need lapsed on hetkel selles rühmas, kes järgmisel aastal kooli lähevad?
K. Rinaldo: Ei, üks aste madalamal ehk 4-5aastaste rühmas. Nad ei oleks aasta noorematesse ära
mahtunud.
R. Tänav: Füüsiliselt oleks ühes rühmas peale hääletust 20 ja teises 21 last.
K. Rinaldo: 24 lapseni tõstetakse ka sellepärast, et kohatäituvus ei ole nii suur. Kevadel ütlesin
teile kohal käimise protsendid. Eelmisel aastal ei olnud üheski rühmas  ühtegi päeva kui kõik
lapsed oleks kohal olnud. Suurim number oli Krõllides kui ühes kuus oli keskmiselt kohal (äkki)
82% lastest.
M. Laas: Kas teie arust on selle ema hirmud põhjendatud? Minu arust ei ole. 
K. Vaabel: Mina mõistan mõlemat poolt, aga kui oleks jutt minu lapsest, siis sooviksin ka teda
teiste omavanustega kokku tõsta. Kui lasteaed ütleb, et see on võimalik, siis ma usaldan neid. 
E. Sõrmus:  Lapsel võtab ühes rühmas kohanemine umbes kaks kuud. Võib-olla läheb ümber
tõstmisega aeg pigem raisku. Teises rühmas on lapsed juba väga kaua kindlalt koos olnud. Uued
lapsed ei pruugi sulanduda.
K. Rinaldo: Need lapsed on seal rühmas olnud kaks nädalat. Igaüks seisab oma lapse eest.
M. Krimses: Mina taandan end hääletuselt, sest töötan selles rühmas, kus need lapsed käivad.
Tekib huvide konflikt.
K. Rinaldo: Oleks võinud saata asendusliikme. Ei saanud tulla.
Ma püüan alati lapsest lähtuda.
M. Laas: Kas lastel oleks siis parem seal, kus kisa on rohkem?
M. Krimses: Kisa on igas rühmas, ka meil. Koolieelikud hoiavad ja mängivad pigem omaette.
K. Rinaldo: Esindate kõik oma rühma lapsevanemaid,  kas  olete  oma rühma õpetajatega  ka
rääkinud?
M. Laas: Mina küll olen. Õpetajad ei soovi uusi lapsi, sest sel aastal  on individuaalset tööd
lastega veel rohkem kui eelmisel. Samuti on rühmas vähemalt kaks last, kes vajab logopeedilist
abi. Õpetajad ei tea uute laste tausta ja peavad alustama nullist. See on lisakoormus.
K. Rinaldo: Üle maja on 38 last tavarühmades, kes vajavad logopeedilist abi. Õpetajad ei tööta
esimest aastat lastega. Tegemist on siiski spetsialistidega.
Lepatriinude  rühma  üks  õpetaja  käis  õppealajuhataja  juures  ja  ütles,  et  me võiksime  panna
koolieelikud kooli rühma.
K. Juhanson: Meil oli just rühma koosolek ja seal seda ei mainitud.



K. Vaabel: Kes on poolt, et Lepatriinude rühmas tõstetakse laste arvu 20 lapselt 24-le?
Hääletus: Lepatriinud 7 poolt, 6 vastu. 
Kes on poolt, et Krõllide rühmas tõstetakse laste arvu?
Hääletus: Krõllid 6 poolt, 7 vastu.
Ühes rühmas tõstsime, teises mitte.
K. Rinaldo: See on veider situatsioon.
K. Rinaldo: Kui teie laps käib rühmas, kus on 4-5aastased ja seal on neli 6-7aastast, kellest osa
saab teise rühma ja teie laps jääb üksi või kahekesi väiksematesse edasi. Kas te sooviksite seda?
K. Juhanson: Loomulikult mitte.
K. Vaabel: Arvan, et kui meil on võimalik neile hetkel selles osas vastu tulla, siis võiksime seda
teha.
M. Laas:  Kui sa  kolid,  pead sellega  arvestama,  et  nii  võib  juhtuda.  Ei  saa  panna  vastutust
teistele. Ei saa rühmi lõpmatuseni suureks paisutada. Kvaliteet kannatab selle all. Mida rohkem
lapsi, seda rohkem müra.
E. Sillaots:  Koolis on ühe klassi  peale üks õpetaja. Kolme kuuga, mis jääb lasteaia ja kooli
vahele peaksid nad justkui tohutult iseseisvuma.
K. Rinaldo: Laste juures on hommikul kaks inimest, alates poole üheteistkümnest kolm ja peale
magamist taas kaks. See teeb ühe inimese peale 6 last eeldusel, et kõik on kohal.
Mul on kohutavalt kahju, kui pean ütlema ühele lapsele, et sa jääd üksi siia rühma.
A. Metsasalu: Ma muudan oma häält Krõllide osas.
M. Aluste: Kui oma laps oleks sellises situatsioonis, siis tahaksin, et saaks teistega koos olla.
K. Vaabel: Kas hääletame Krõllide osas uuesti? Jah.
Kes on poolt, et Krõllide rühmas tõstetakse laste arvu 20 lapselt 24-le?
Hääletus: Krõllid 10 poolt, 3 vastu.

OTSUSTATI:
2.1. Tõsta Krõllide rühmas laste arv 2023/2024 aastal 20 lapselt 24-le.
2.2. Tõsta Lepatriinude rühmas laste arv 2023/2024 aastal 20 lapselt 24-le.

3. Jooksev info (eelinfo toidupäeva maksumuse tõstmiseks)
KUULATI:
K. Vaabel: Kas kellelgi muresid või rõõme?
E. Sillaots: Meil oli rühmas paar lapsevanemat, kes said augusti eest arve kuigi laps kohta ei
kasutanud ja kirjas ei olnud. Kas nad peaks ise raamatupidajaga ühendust võtma?
K. Rinaldo: Kui on ekslik, tehakse ümber.
R. Reilent: Uurin.
K. Vaabel: Uus koosolek tuleb ilmselt oktoobris. Hetkel täpset kuupäeva kokku ei lepi. Esimese
koosoleku kutsub kokku lasteaia direktor.
K. Rinaldo: Siis on koosolek uue koosseisuga. Oleksin tänulik, kui praegused olijad jätkaks.
K.  Vaabel: Käisime  eelmisel  aastal  osade  hoolekogu  liikmetega  koolitusel,  kus  räägiti
hoolekogu tööst. Sealt tuli sisend, et ei ole hea toon kui hoolekogu liikmeks on lapsevanemana
lasteaia õpetaja.
K.Rinaldo: Kuna huvide konflikt tekkis väga olulisel momendil, siis palusin tänasel infotunnil,
et kui rühmad valivad koosolekul uusi hoolekogu liikmeid, ei valitaks lapsevanemate esindajaid
oma maja töötajate hulgast.
Seoses  toiduainete  hüppelise hinnatõusuga  tuleb  tõsta  lasteaia  toidupäeva  maksumuse  hinda.
Kahjuks ei pääse me kuidagi toidupäeva maksumuse tõstmisest.  Uue hankega on toiduainete
hinnad kohati teinud kahe- kuni kolmekordse tõusu. Hetkel ei oska ettepanekut teha, kui palju
tõuseb. Üle kahe euro on uus hind kindlasti. Kõikides valla lasteaedades tuleb sama hind.
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